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PRIOPĆENJE ZA MEDIJE 
 

HLK organizirao sučeljavanje političkih stranaka o zdravstvu i liječništvu 
 

HDZ, SDP, MOŽEMO I MOST ZA OGRANIČENJE BROJA MANDATA NA RUKOVODEĆIM 
POZICIJAMA U ZDRAVSTVU 

 
 
Potreba ograničavanja broja mandata na rukovodećim pozicijama u zdravstvenim 
ustanovama jedno je od pitanja oko kojeg su predstavnici HDZ-a, SDP-a, Možemo i MOST-a 
postigli suglasnost na današnjem sučeljavanju o zdravstvu koje je organizirala Hrvatska 
liječnička komora.  
 
“Liječništvo i zdravstvo -programi i rješenja političkih stranaka” u Novinarskom domu u 
Zagrebu su Ivan Bekavac (MOST), državni tajnik u Ministarstvu zdravstva Tomislav Dulibić 
(HDZ), Branko Kolarić (SDP-Rijeke pravde) te Ivana Kekin (Možemo) predstavili izborne 
programe svojih stranaka za zdravstvo i odgovarali na važna pitanja o hrvatskom liječništvu i 
sustavu zdravstva. 
 
“Potrebno je pronaći način kako da hrvatsko zdravstvo ostane održivo. U primarnoj 
zdravstvenoj zaštiti nedostaje više od 400 liječnika, imamo više od 3 milijuna prekovremenih 
sati bolničkih liječnika i ti brojevi su dugoročno neodrživi. Također, HLK od novog ministra 
zdravstva, tko god to bio, očekuje da prepozna Komoru kao instituciju koja je spremna 
preuzeti upravljanje specijalističkim usavršavanjem liječnika”, rekao je u uvodnom govoru 
predsjednik HLK-a doc. dr. sc. Krešimir Luetić.  
 
Bekavac je stava da HLK treba preuzeti upravljanje specijalističkim usavršavanjem kao javnu 
ovlast, Kolarić i Kekin su pozitivni spram te ideje, ali naglašavaju nužnost suradnje s 
Ministarstvom zdravstva, dok je Dulibić kazao da je resorno ministarstvo svakako otvoreno za 
razgovor o prebacivanju te javne ovlasti na Hrvatsku liječničku komoru. 
 
Bekavac je naglasio kako će MOST, u slučaju da bude na vlasti, apsolutno dati prioritet 
preventivnoj medicini te će pojačati fokus na promicanje zdravih navika i života građana, čime 
će se utjecati i na troškove u zdravstvu, ali i zdravlje građana u cjelini. 
 
“U PZZ-u treba promijeniti paradigmu plaćanja, liječnicima dati više slobode u radu te im 
smanjiti administrativna opterećenja. U bolničkom sustavu potrebno je izmijeniti praćenje 



 

kvalitete rada i ishoda liječenja”, kazao je Bekavac te dodao kako će MOST tražiti zabranu 
oglašavanja alkohola i kockanja. HDZ-ov Tomislav Dulibić je naglasio kako je toj stranci u 
fokusu daljnje povećanje dostupnosti zdravstvene usluge građanima te smanjenje lista 
čekanja. Također, fokus će biti i na osobama s invaliditetom kojima unutar HZZO-a treba 
podignuti standard ortopedskih i drugih pomagala. 
 
“Pacijenti, preventivni pregledi i akcije, briga za mentalno zdravlje i borba protiv svih 
ovisnosti bit će u našem fokusu u idućem mandatu”, kazao je Dulibić. Ivana Kekin iz Možemo 
kazala je da je revitalizacija zapuštene primarne zdravstvene zaštite prioritet te stranke kao i 
depolitizacija upravljanja u zdravstvu te snažnija kontrola i trošenje javnih sredstava. 
 
Po pitanju Zakona o radno-pravnom statusu liječnika Kekin je mišljenja da je nužno početi 
pravedno nagrađivati liječnike ako se odluče za rad u manje atraktivnim sredinama, no to se 
mora odvijati unutar granskog kolektivnog ugovora jer bi donošenje navedenog Zakona, 
prema Kekin i Možemo, dovelo do raslojavanja socijalnog dijaloga. S druge strane MOST i HDZ 
su za donošenje Zakona o radno-pravnom statusu liječnika. MOST je jedina stranka koja 
podržava uvećanje osnovice za plaće kroz ovaj zakon. Također je MOST jedina stranka koja je 
za ukidanje monopola HZZO-a kao osiguravatelja. 
 
Sva četiri predstavnika vodećih hrvatskih političkih stranaka podržavaju ostanak mogućnosti 
priziva savjesti za liječnike, a konsenzus je također postignut i oko prioritetnog uvođenja 
sustavnog praćenja ishoda liječenja, što izravno ide u korist pacijenata, a potrebno je i za bolju 
učinkovitost sustava. Četiri predstavnika političkih stranaka su za zadržavanje mogućnosti 
liječnika da u slobodno vrijeme rade u privatnom zdravstvu. 
 
Tema obvezujućih vremensko-kadrovskih normativa donijela je suglasnost Možemo, MOST-a i 
SDP-a koji su stava da je to potrebno, dok HDZ to ne smatra potrebnim. Bekavac i Kolarić su 
izrazili isti stav o funkcionalnom spajanju bolnica, dok je HDZ protiv ukidanja manjih bolnica.  
 
Liječnici kao temeljni nositelji zdravstvene djelatnost, naglasio je predsjednik HLK-a doc. 
dr.sc. Luetić, izuzetno su zainteresirani sudjelovati u kreiranju zdravstvenih politika, zakona, 
propisa i odluka koje se izravno tiču zdravstvenog sustava. Stoga Hrvatska liječnička komora, 
kao krovna i najveća organizacija hrvatskih liječnika, već tradicionalno organizira ovu 
predizbornu tribinu na kojoj okuplja predstavnike vodećih političkih stranaka i koalicija kako 
bi izravno dobili uvid u izborne programe, rješenja i obećanja koje politika nudi građanima, 
pacijentima, liječnicima i ostalim zdravstvenim radnicima. 


